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Měsíční glosování

Nemohou vystupovat, tak ale-
spoň vyrábí zbraně. 

Petr Klukan ז

I přes absenci akcí Spolek přátel 
dělostřelby nezahálí a vyrábí repli-
ky starých zbraní. Přede dvěma lety 
vyrobili například houfnici, nyní pro 
soukromého sběratele píšťalu. 

„Nemůžeme vystupovat, tak jsme as-
poň rádi, že pro zákazníky můžeme 

vyrábět, a zaplatit tak nájem,“ říká 
David Kočka, dělmistr a šéf Spolku 
přátel dělostřelby.

Pro místního zákazníka nyní vyro-
bil píšťalu, střelnou zbraň, která se 
používala v 15. století. Ráži má 22 
mm, což není málo.  

Měděná hlaveň nasazená na „větev“ 
z jeřábu, která se nazývá socha. Jak 
dělmistr vysvětluje, socha musí 
vydržet okování. Ozdobné kování 
zarážky je pak z mosazi. 

Jen opracování a obroušení sochy 
trvá zhruba 20 hodin. „To nemám 
rád,“ přiznává s úsměvem Kočka. 
Těší se vždy na práci s kovem. „Při-
pravit kování, vyžíhat, vykovat…,“ 
vyjmenovává postup při výro-
bě repliky zbraně. Celkem asi 100 
hodin ruční práce. Prodají ji za zhru-
ba 10 tisíc korun. Účinný dostřel je 
do 100 metrů. „Takovou věc na Alze 
nekoupíte,“ dodá se smíchem. 

 (Pokračování na str.2)

DĚLMISTR David Kočka ani v době covidu nezahálí a alespoň vyrábí repliky historických zbraní. Na snímku se dvěma 
píšťalami; tu silnější dokončil v únoru.  Foto: Petr Klukan  

To na Alze určitě nekoupíte…

 Sníh slezl a obnažil podlahu ז
města na dřeň. Co bylo vidět? Špína 
a špína. Stovky vajglů, papírků, respi-
rátorů…, a to i v centru města. Ško-
da, že je plná zaměstnanost a nena-
jdou se lidé, kteří by to uklidili, když 
už ta ostuda vedení města nevadí. 

 Na náměstí se konaly dvě ז
demonstrace. Jednu pořádali komu-
nisté, druhou spolek Chcípl PES. 
Poté, kdy o nich vyšly v Jihlavských 
listech články, ozvali se různě nesou-
hlasně lidé. Že jim noviny daly moc 
prostoru, nebo naopak málo… 
„Nejlepší“ názor měl exzastupitel 
za Fórum Jihlava M. Tomanec. Prý 
novinář nevystihl podstatu – totiž, 
co oba mítinky spojovalo… no, novi-
nář hlavně nevystihoval podstatu, ale 
zpravodajsky popsal dění. Co kdyby 
od příště budoucí politici procháze-
li školením o žurnalistice, aby se jim 
nepletly pojmy a neříkali hlouposti? 

-Voliči neúspěšného projek ז
tu uskupení Fóra Jihlava si budou 
muset na podzim vybrat. Zda se při-
dají k těm „fóristům“, kteří se spoji-
li s Piráty (PiFo), nebo s těmi, kteří 
se s Fórem již rozešli. Nabízí se jim 
i rozpadající Žijeme Jihlavou!, ze 
kterého právě Piráti utíkají. A pak 
samozřejmě strany, které se spojovat 
nepotřebují. 

 Hokejová sláva Dukly Jihlava je ז
sice minulostí, ale připomínek hoke-
jistů není nikdy dost. Bývalý útočník 
Dukly Augustin Žák si vydal v minu-
lých dnech svou vlastní fotoknihu a 
hlavně se blíží vydání knihy o Oldovi 
Válkovi, mistru světa, který za Duklu 
odehrál 483 zápasů! Za takové poči-
ny lze jen poděkovat.   -pk-


